
Zápisnica  

zo zasadnutia Komisie životného prostredia, dopravy, výstavby a poľnohospodárstva pri Obecnom 
zastupiteľstve Obce Trnovec nad Váhom, konaného dňa 6. septembra 2023 
 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 
Program:  
 

1. Otvorenie 
2. Žiadosť o vydanie stanoviska k výstavbe rodinných domov 
3. Žiadosti o odkúpenie pozemkov vo vlastníctve obce 
4. Vysporiadanie vlastníckych vzťahov – informácia 
5. Dopravná situácia v obci – teória a prax 
6. Diskusia 
7. Záver 

 
 

 
K bodu 1 
 
Zasadnutie komisie otvoril a viedol predseda komisie, ktorý na dnešnom zasadnutí privítal starostu 
obce, prednostku obecného úradu, poslanca OZ Ing. Hlavatého a náčelníka obecnej polície. Ing. 
Hlavatý prišiel, aby sa členovia komisie oboznámili s niektorými problémami dopravy a parkovania 
v obci, predseda komisie povedal, že tento nápad sa mu veľmi páči, je rád, že majitelia áut neboli 
upozornení dopredu a autá parkujú tak, ako obvykle. Spýtal sa, či má niekto doplňujúci návrh 
k programu, keďže takýto návrh neodznel, pristúpil k druhému bodu. 

 
K bodu 2 
 
Predsedajúci informoval, že výstavbu rodinných domov plánuje JUDr. Vágo, dodal podklady, ktoré 
boli členom komisie zaslané, ich súčasťou je aj nákres, ktorý dokumentuje, že ide vlastne o otvorenie 
ulice smerom do záhrad. Jeden dom sa tam nachádza a postavených by malo byť ďalších päť. Vedľa je 
záhrada, v ktorej sú stromy, tadiaľ by mala viesť cesta so sieťami. Už voľakedy Ing. Rábek tadiaľ 
plánoval viesť ulicu, ale majitelia pozemky predať nechceli. Niečo podobné už tu máme, súkromnú 
ulicu s troma domami. Prednostka uviedla vec na pravú mieru, bola tam povolená výstavba len 
jedného domu. PaedDr. Suba, PhD. sa spýtal, či má obec štúdiu k tomuto projektu, starosta 
informoval, že žiadateľ si dal vypracovať projekt na stavebné konanie, Mgr. Vargová dodala, že 
najskôr musí prebehnúť územné konanie s tým, že žiadateľ predložil žiadosť na stavebný úrad 
a doplnil vyjadrenia dotknutých orgánov. Všetky súhlasia s touto výstavbou, je na obecnom úrade, 
ako sa k žiadosti postaví, lebo nie je v súlade s územným plánom, nie je to ani možné riešiť. Mgr. 
Berecz uviedol, že o tom diskutovali, ako riešiť takéto situácie, toto nie je prvý prípad. Prednostka 
doplnila, že v prípade súhlasu by sa otvorila cesta do areálu školy. Starosta konštatoval, že nie je 
možné takto stavať viac domov, je potrebné dať vypracovať nejakú štúdiu, ktorá by riešila len túto 
časť územia. Okrem toho, pokiaľ vie, pani Vágová stále býva vo svojom dome. PaedDr. Suba, PhD. 
povedal, že pani je výrazne motoricky obmedzená, starosta pokračoval, že táto žiadosť sa nedá riešiť 
okamžite, zostane tam ten jestvujúci dom? Mgr. Vargová mu odpovedala kladne, výstavba by mala 
byť za týmto domom. Starosta sa vyjadril, že jemu by prekážalo kúpiť dom, za ktorým bude ďalších 
osem, Ing. Belovič dodal, že nevie, či by sa mu páčilo mať tri metre od plota cudzí dom. Ing. 
Gašpieriková povedala, že najskôr musí prebehnúť schvaľovací proces ohľadne výstavby, Ing. Belovič 
pripomenul, že sa tam nachádzajú vzácne ihličnany, čínske aj iné dreviny. PaedDr. Suba, PhD. 
konštatoval, že toto je podaná žiadosť a na jej základe začne celý proces, prednostka mu odpovedala, 
že v rámci konania musí dať stanovisko aj obec, či je výstavby s územným plánom a či s ňou obec 
súhlasí. 
 



Ing. Gašpieriková povedala, že ona osobne víta každú aktivitu podobného druhu, je dobre, že sa 
v obci stavajú domy, ale treba dať pozor, aby sme nešli sami proti sebe, je potrebné dodržiavať 
územný plán. Osobne je toho názoru, že keď vzniknú takéto uličky, musí to mať hlavu a pätu, aby 
neviedla cestička dozadu z každého pozemku. Treba vytvoriť ucelenú zónu pozemkov a riešiť ich ako 
celok. Podľa územného plánu táto lokalita neslúži na výstavbu domov, nie je to v súlade, treba aj 
zistiť, aký druh urbanistickej štúdie je potrebné vypracovať. 
 
R. Hrabovský povedal, že keď si žiadal stavebné povolenie na záhradný dom, musel tam doložiť viac 
vecí, lebo je to už extravilán, starosta sa spýtal, či sú v poriadku vzdialenosti, napr. šírka cesty je 5,5 
m, Ing. Gašpieriková mu odpovedala, že projektanti vedia, aké sú normy. Ing. Valo vyslovil názor, že 
sa jedná v podstate o slepú ulicu a navrhol pridržať sa územného plánu, alebo prispôsobiť túto 
lokalitu na výstavbu.  
 
PaedDr. Suba, Phd. vyslovil názor, že toto je prvý návrh, ktorý má hlavu aj pätu, Ing. Gašpieriková je 
odborníčka, ale obec potrebuje nové pozemky na výstavbu rodinných domov. Takto sa dá prepojiť aj 
škola a prípadne vytvoriť novú ulicu, ide o parcely typu „C“, odporúčal by vydať diplomatické 
stanovisko, teraz to nie je v súlade s územným plánom, ale ten je otvorený. Starosta povedal, že teraz 
sa riešia pripomienky. PaedDr. Suba, PhD. spomenul aj právny vzťah k prípadnej komunikácii, bude 
tam vecné bremeno? Treba myslieť aj na obec. 
 
Stanovisko – členovia komisie odporúčajú dať žiadateľovi súhlasné stanovisko 
 
K bodu 3 
 
PaedDr. Suba, PhD. uviedol, že v tomto bode sa jedná o tri žiadosti, prvú si podali Jobbágyoví, 
prednostka doplnila, ide o Hornú ulicu, majú dva domy, starý a nový, ide o parcelu pri vjazde, majú ju 
ohradenú. Obecný úrad tam urobil miestne šetrenie a jedná sa o klasickú predzáhradku. 
 
Stanovisko – členovia komisie odporúčajú pozemok predať spôsobom hodným osobitného zreteľa 
 
Druhú žiadosť podal pán Fülőp, aj tu ide o časť pozemku, ktorý má ohradený, je to z hlavnej ulice 
smerom k ceste, prípad je identický ako predchádzajúci. 
 
Stanovisko – členovia komisie odporúčajú pozemok predať spôsobom hodným osobitného zreteľa 
 
Posledná žiadosť je pána Pospiša, starosta vysvetlil, že ide o pozemky, ktoré má žiadateľ oplotené, 
časť domu je dokonca postavená na obecnom pozemku. 
 
Stanovisko – členovia komisie odporúčajú pozemok predať spôsobom hodným osobitného zreteľa 
 
K bodu 4 

 
Predsedajúci odovzdal slovo prednostke, vysvetlila, že ide o vysporiadanie pozemku pána Árendáša, 
zistili sa tam nezrovnalosti vo veľkosti parciel. Na katastri prebieha konanie, keď sa výmery opravia, 
vypracuje sa geometrický plán a prebehne odkúpenie časti pozemku. Diskutovali sme o tom na 
poslednom zastupiteľstve, pán Árendás chce obci predať tú cestu pri bytovkách 500 a 501. Ing. 
Gašpieriková sa spýtala, či tam nemá správu Slovenský pozemkový fond, prednostka jej odpovedala, 
že nie, vlastnia to majitelia priľahlých bytov a oni sú ochotní predať. PhDr. Suba, PhD. konštatoval, že 
komisia zaujme stanovisko po vypracovaní geometrického plánu. 
 
Potom prednostka informovala, že pokiaľ ide o dom 693, obecný úrad dal vypracovať znalecký 
posudok, boli stanovené ceny za jednotlivé podiely. Treba dať návrh, či túto cenu ponúkneme 
vlastníkom. Starosta doplnil, že aj keby vlastníci nesúhlasili, obec môže riešiť vec podaním na súd, 
lebo je väčšinovým vlastníkom. Ing. Belovič sa spýtal, o ktorý dom ide, Ing. Vižďáková povedala, že je 
to dom Kulinových, R. Hrabovský konštatoval, že sa jedná o vyše 11 árov pozemku. 
 



Stanovisko – ponúknuť vlastníkom cenu za ich podiely v zmysle znaleckého posudku 
 
Starosta potom informoval, že pokiaľ ide o dom č. 413, navštívila ho jedna z vlastníčok, je z Českej 
republiky a bola by ochotná predať, prednostka komunikovala s ďalšími dvoma, aj tí by boli ochotní 
predať. Spolu ide o osem vlastníkov, obec by vlastnila nehnuteľnosť a neprispôsobivých 
spoluobčanov by mohla deložovať prostredníctvom súdu, lebo obývajú tento dom bez súhlasu 
vlastníkov. Obyvateľ pán Mészáros by dom chcel kúpiť, pre obec by to bolo ideálne, kúpil tam už časť 
záhrady a plánuje kúpiť aj ďalšiu časť pre svoje deti. 
 
Stanovisko – obec tam nemá vlastné záujmy, nech to vyrieši obyvateľ 
 
K bodu 5 
 
PaedDr. Suba, PhD. v tomto bode odovzdal slovo Ing. Hlavatému, ten uviedol, že na komisiách je 
atmosféra pracovnejšia a bol by rád, keby z tejto témy vzniklo niečo pozitívne. Už cca pred ôsmimi 
rokmi PaedDr. Kosztanko inicioval, aby sa urobil poriadok s dopravným značením, aby sa urobil 
pasport, ktorý povie, kde sa osadí aká značka. Obecný úrad oslovil odborníka, ten urobil pasportizáciu 
a potom prišiel dopravný inžinier a vyjadril sa, ktorú značku umiestniť a ktorú nie. Na základe 
schváleného projektu boli v obci osadené značky, všetko fungovalo celkom dobre okrem Jatovskej 
ulice, kde sa našli iné riešenia. Za uplynulé roky sú však iné nároky, osadili sa značky, ktoré v pasporte 
neboli a možno aj z dnešného stretnutia vyjde nový návrh na dopravné značenie. Náčelník obecnej 
polície upozornil, že zančky prešli zmenou, pribudli nové a zmenilo sa aj farebné riešenie. Ing. Hlavatý 
konštatoval, že bola vydaná nová vyhláška, tá niektoré značky zmenila a stanovila aj prechodné 
obdobie. Potrebujeme projektanta, ktorý vypracuje projekt s aktuálne platnými značkami. Navrhol 
urobiť pasportizáciu, zapracovať tam aj návrhy poslancov, ktoré by mohol zbierať náčelník OP 
a potom by mohol spolupracovať aj s projektantom a dopravným inžinierom. 
 
G. Réső uviedol, že v obci sa nachádzajú značky, ktoré už nie sú platné, aj na Dlhej ulici by bolo 
vhodné umiestniť doplnkovú tabuľu tranzit, tak by sa ulica vlastne uzavrela. Mgr. Berecz mal dve 
poznámky, navrhol osloviť projektanta Zemana, ak pracuje, Ing. Gašpieriková mu odpovedala, že 
pracuje už jeho syn. Starosta pokračoval, treba ho osloviť a dať mu zoznam pripomienok. V piatok má 
stretnutie s Ing. Červenákom, ale môže ho zrušiť a osloviť ho po pasportizácii. Pokiaľ ide o tabuľu 
tranzit, znamená to, že do ulice môže vstúpiť len vozidlo, ktoré má cieľovú destináciu v tej ulici, Ing. 
Hlavatý dodal, že má rovnaký zmysel ako tabuľa prejazd zakázaný, lebo tej rozumeli len Slováci. 
PaedDr. Suba, PhD. povedal, že v obci sú aj značky zakryté porastom, pokladá za najlepšie, ak návrh 
urobí odborník. Obec môže prijať VZN, ale nedodržiavajú sa, obecná polícia by pokutu mohla dávať 
neustále. Má vytypované, kam by sa členovia komisie a ostatnými prítomnými mohli ísť pozrieť, sú tu 
na bicykloch, on by chcel vyraziť na križovatku ulice u Floriána, je tam niekoľko problémov, 
pripomenúť tam aj odvodňovací kanál, potom do slepej uličky k Sagrisu, vrátiť sa okolo kaviarne na 
Vážsku, tam musel minule cúvať pred arogantným vodičom a v budúcnosti bude treba hľadať 
riešenie. Potom navrhol ísť cez ulicu Lipovú k Vermeku, na Cintorínsku a popri rybárskom dome na 
Jatovskú ulicu. Ing. Hlavatý súhlasil, že na Dlhej ulici nikto zákaz prejazdu nedodržiava, ale problém je 
aj pri škôlke a kaviarni. R. Hrabovský povedal, že problémová je aj Športová ulica. PaedDr. Suba, PhD. 
pripomenul, že účelom tohto miestneho šetrenia nie je vyvolávať konflikty, ale poukázať na súčasný 
stav. Určite dnes záver nevyvodíme, ale niečo sa dohodne, spracuje sa to a na najbližšej komisii sa 
k tomu môžu vrátiť. Náčelník polície uviedol, že v každej obci sú podobné problémy, či sú to Vlčany, 
Selice alebo Močenok, On nemá problém ukladať pokuty, hoci toľko pokút, koľko dali za posledný 
rok, tu ešte uložených nebolo. 
 
Predseda komisie mu odpovedal, že nikto úspechy práce obecnej polície nespochybňuje, ale dohodli 
sa, že dnes sa pozrú po obci, poukázať na veci, ktoré sú dôsledkom lenivosti občanov. On osobne verí 
v racionálne zmýšľanie, keď sa s takýmto človekom stretnete, možno mu stačí povedať, že stojí na 
chodníku a môže ohroziť mamičky, malé deti, kto to bude mať potom na svedomí? Treba to brať ako 
konštruktívnu diskusiu. Ing. Hlavatý súhlasil, treba hľadať riešenia, stačí sa niekedy o meter posunúť 
a bude to v poriadku. Novela zákona od októbra zakazuje parkovanie na chodníkoch úplne, ako sa 
k tomu bude pristupovať? Starosta ho informoval, že riešenie už majú, a určite to nie je udeľovanie 



pokút. Našiel webovú stránku „Preparkujme Slovensko“, kde sa o problematike diskutuje, ide len 
o to, aby sa spoločne pokúsili nájsť riešenie a prípadne rozmiestniť dopravné značky tak, aby boli 
podľa vyhlášky. Argumentom nie je to, že v Šali to v poriadku nie je, nemusí byť ani v Trnovci. 
Náčelník OP konštatoval, že on vidí aj to, aká je situácia napr. vo Vlčanoch, tu sa ľudia nemusia báť 
chodiť von, vždy sú príslušníci večer vonku, idú k poslednému autobusu, aby ich bolo vidieť, mládež 
už vonku nepije. Vie, že s parkovaním problém, hľadajme rozumné riešenie s určitou toleranciou voči 
vinníkom. Debate je určite otvorený. R. Hrabovský konštatoval, že keď zvládli situáciu v Bratislave – 
Starom meste, určite sa nájde aj tu. Prednostka súhlasila, že treba veci riešiť, lebo od 1. 10. nás budú 
obyvatelia bombardovať, odporúča však riešiť individuálne, lokalitu po lokalite, lebo niekde to 
prekáža viac a niekde menej. Mgr. Berecz pripomenul, že keď niekde budú parkovať a inde nie, pošlú 
ľudia podnet na úrad a za každú fotku bude pokuta 78 eur. Prednostka mu pripomenula, že miesta sa 
dajú označiť, že sa na nich parkovať môže. Náčelník OP povedal, že v rámci objektívnej zodpovednosti 
si polícia nafotí situáciu, napíše dátum a čas, podá podnet a obec musí konať a uložiť pokutu. PaedDr. 
Suba, PhD. povedal, že práve preto je to dobre načasované, ide sa robiť prevencia, aby občania 
nemuseli platiť 78 eur pokuty. Sú aj takí ľudia, ktorí radi zahlcujú úrad podnetmi a možno týždeň by 
ste len riešili pokuty. Ing. Hlavatý dodal, že parkovanie bude možné, ale bude potrebné umiestniť na 
tomto mieste značku, náčelník OP dodal, že na verejnej zeleni sa parkovať nesmie. Ing. Hlavatý 
povedal, že riešiť sa dá aj to, že parkovanie na určitých uliciach bude možné, ale budú zmenené na 
jednosmerné.  
 
K bodu 6 
 
Týmto príspevkom sa program zasadnutia vyčerpal, predsedajúci konštatoval, že je potrebné vydať sa 
do ulíc a preveriť situáciu priamo v obci. 
 

 

Zapísala: I. Mesárošová 

 

 

 

                                                                                     PaedDr. Imrich Suba, PhD. 

                                                                          predseda komisie životného prostredia, 
                                                                          dopravy, výstavby a poľnohospodárstva 


